

Title (en)

Improved hydraulic door closer.

Title (de)

Verbesserter hydraulischer Türschliesser.

Title (fr)

Ferme-porte hydraulique perfectionné.

Publication

**EP 0006818 A2 19800109 (FR)**

Application

**EP 79400444 A 19790629**

Priority

- ES 237025 U 19780630
- ES 242997 U 19790430

Abstract (en)

The invention applies to a door closer. The device comprises a hydraulic chamber in which a piston is displaced when the door is turned by means of a pinion connected to one of the arms of the door closer. The device also comprises an injector via which the oil passes when the door recloses under the action of a spring. The injector has radial orifices, one of which can be closed by a valve associated with the piston and the other of which can be subjected to the action of a screw for setting the slow closing speed. The relative position between the injector tube and the piston determines the position of the door more or less near to the frame, from which it is to be displaced slowly. Longitudinal recesses offer a wider passage to the oil at the end of closing in order to overcome the resistance of the latch. Moreover, a locking element incorporated in the door closer makes it possible to keep the door open in a predetermined position. The invention is used in door closers. <IMAGE>

Abstract (fr)

L'invention s'applique à un ferme-porte. Le dispositif comprend une chambre hydraulique dans laquelle se déplace un piston quand on fait tourner la porte au moyen d'un pignon relié à l'un des bras du fermeporte. Le dispositif comprend aussi un injecteur par où passe l'huile lorsque la porte se referme sous l'action d'un ressort. L'injecteur comprend des orifices radiaux dont l'un peut être fermé par une soupape associée au piston et l'autre peut-être soumis à l'action d'une vis pour régler la vitesse de fermeture lente. La position relative entre le tube injecteur et le piston détermine la position de la porte plus ou moins proche du bâti à partir de laquelle elle doit se déplacer lentement. Des évidements longitudinaux offrent un passage plus important à l'huile en fin de fermeture pour vaincre la résistance du loquet. Par ailleurs, un élément de verrouillage incorporé au ferme-porte permet de maintenir la porte ouverte dans une position pré-déterminée. Applications: aux ferme-portes.

IPC 1-7

**E05F 3/10; E05F 3/22**

IPC 8 full level

**E05F 3/10 (2006.01); E05F 3/22 (2006.01)**

CPC (source: EP)

**E05F 3/102 (2013.01); E05F 3/221 (2013.01); E05Y 2201/499 (2024.05); E05Y 2900/132 (2013.01)**

Cited by

FR2723607A1; DE4333450A1; CN110965886A

Designated contracting state (EPC)

BE DE FR NL

DOCDB simple family (publication)

**EP 0006818 A2 19800109; EP 0006818 A3 19800123**

DOCDB simple family (application)

**EP 79400444 A 19790629**